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Pun sastav Republičke stručne Komisije za fizikalnu medicinu i rehabilitaciju i 
balneoklimatologiju Ministarstva zdravlja Srbije (Komisija) se, na svom sastanku održanom 22. 
01. 2009. godine u prostorijama KSC u Beogradu, upoznao sa dopisom Instituta za lečenje i 
rehabilitaciju ‘’Niška Banja’’ (potpisan od strane Kolegijuma načelnika Instituta ‘’Niška Banja’’ 
sa dir. Prof. dr Aleksandrom Dimićem), a koji je napisan na osnovu sastanka koji je održan 05. 
01. 2009. godine u Institutu. Ovaj sastanak je održan na osnovu nečijeg usmenenog izveštaja o 
sastanku Komisije (material sa sastanka je upućen Ministarstvu 06. 01. 2009. godine), a dopis 
Instituta je upućen Predsedniku Komisije prof. dr Vladislavi Vesović – Potić kao i Ministru 
zdravlja prof. dr Tomici Milosavljeviću.  

Pored ovog, Udruženje specijalizovanih zdravstvenih ustanova za prevenciju invalidnosti 
i rehabilitaciju je sa svoje sednice Skupštine održane 18. 12. 2008., a ‘’nakon informacija o 
konstatacijama izrečenim na poslednjem sastanku Komisije za rehabilitaciju, jednoglasno 
donelo zaključak:…’’ koji je naveden u dopisu od 18. decembra 2008. godine, i priključen 
prethodnom dopisu Instituta u Niškoj Banji, a potpisan od Predsednika Skupštine Udruženja 
Prof. dr Aleksandra Dimića; …da je neadekvatno stavljati znak jednakosti između termina 
fizikalna medicina i rehabilitacija i da je potrebno da u Komisiju Ministarstva uđu internista, 
neurolog, ortoped. 

Svi ovi dopisi su prosleđeni ‘’na dobrobit naših pacijenata’’. 
 
Komentari 

Komentar dopisa Udruženja specijalizovanih zdravstvenih ustanova za prevenciju 
invalidnosti i rehabilitaciju 

Udruženje specijalizovanih zdravstvenih ustanova za prevenciju invalidnosti i 
rehabilitaciju (Udruženje, ranije Poslovna zajednica zavoda za specijalizovanu rehabilitaciju)  
čine većinom direktori specijalnih bolnica. Ne ulazeći u interesne razloge zajedništva i 
formiranja udruženja, ovakva udruženja (ima ih još), čija je kadrovska osnova već navedeno 
Udruženje postoje u turizmu, privredi, privatizaciji… Ona svakako imaju smisla, već prema 
interesu za koji su formirana, ali je teško verovati da su nadređena Ministarstvima sa kojima se 
povezuju. 

Definiciju fizikalne medicine i rehabilitacije (physical and rehabilitational medicine) 
Komisija ne bi navodila pošto su svi članovi ovog Udruženja lekari. Što se tiče sastava Stručne 
Komisije za fizikalnu medicinu i rehabilitaciju i balneoklimatologiju pri Ministarstvu zdravlja 
Srbije obaveštavamo Udruženje da su od strane Komisije predloženi konsultanti: za ortopediju – 



prof. dr Marko Bumbaširevi, za kardiologiju - prof. dr Zorana Vasiljević, za pulmologiju - doc 
dr Mihajlo Vukčević, za neurologiju - doc. dr Ljiljana Bumbaširević, a za oblast reumatologije 
prof. dr Ksenija Bošković. Svi oni su predloženi za članove Komisije po pozivu, što su prihvatili 
i oni i Ministarstvo zdravlja. Verujemo da Udruženje nije imalo ovu informaciju, pa vas ovim 
putem o tome obaveštavamo. 

Dalji Komentar o samom Zaključku Udruženja upućenom Komisiji i Ministarstvu, 
Komisija nema jer smatra da bi zašla u probleme nadležnosti. 

 
Komentar dopisa Instituta ‘’Niška Banja’’ 

U drugom stavu već navedenog dopisa navedeno je da je njegov cilj da naglasi potrebu 
da rehabilitaciju kardiovaskularnih bolesnika treba da vrše lekari internisti – kardiolozi koji su 
edukovani za ovaj specifični vid rehabilitacije. 

Kada se pogleda sastav Kolegijuma Instituta ’’Niška Banja’’ vidi se da ustanova ima 
Direktora, Kliniku za kardiologiju sa odeljenjima za rehabilitaciju kardioloških bolesnika 
(odeljenja A, B i D) Kliniku za reumatologiju sa odeljenjem za rehabilitaciju reumatoloških 
bolesnika (odeljenje C) na čijem su čelu (načelnici) internisti kardiolozi ili reumatolozi, 
odeljenje Ortopedije sa načelnikom ortopedom i odeljenje za rehabilitaciju (odeljenje E) na 
čijem je čelu (načelnik) fizijatar. 

Poštujući godine razvoja ove ustanove, a uzimajući u obzir da je trebala postati 
kardiovaskularni centar za južnu Srbiju jasno je zašto je u ustanovi 50 internista kardiologa. 
Ustanova i sada radi kao paralelni klinički centar Kliničkom centru Niš i ima redovna gradska 
dežurstva.  Do nekoliko godina unazad u Institutu je bilo zaposleno 5 – 6 fizijatara, sada, 
navedeno je da ih ima 10.  

Komisija za fizikalnu medicinu i rehabilitaciju i balneoklimatologiju više godina 
pokušava da objasni da je nepravilno sve postelje ove ustanove stavljati u postelje ustanova za 
rehabilitaciju već da treba ustanovu tretirati na drugi način (u jednom delu slično Institutu za 
ortopedske bolesti ’’Banjica’’ ili Institutu za reumatologiju u Beogradu koje u svom sastavu 
takođe imaju jedno odeljenje za ’’ranu’’ rehabilitaciju svojih bolesnika kao i ambulantnu 
rehabilitaciju), a stacionarne postelje u rehabilitaciji dati u pravoj meri tj. broju. 

Komisija je u potpunosti saglasna sa tim da bolesnici koji boluju od akutnih kardioloških 
stanja i bolesti koje su zbrinute u ovoj ustanovi, imaju ranu rehabilitaciju na odeljenjima na 
kojima su primljeni i da je tada fizijatar član tima.  

Za bolesnike koji su upućeni na produžnu rehabilitaciju zbog kardioloških oboljenja, ili 
drugih (upućuje ih RZZO), fizijatar vodi tim - odeljenje, a kardiolog i po potrebi lekari drugih 
specijalnosti su članovi tima.  

 
Stručna Komisija za fizikalnu medicinu i rehabilitaciju i balneokliomatologiju 

Ministarstva zdravlja Srbije, je formirana da bi davala stručne stavove po određenim pitanjima 
koja joj se postavljaju i da zastupa interese struke – fizikalne medicine i rehabilitacije i 
bolesnika u ovoj oblasti, te ne menja stručne stavove u skladu sa dnevno političkim interesima, 
intersima Ustanova ili pojedinaca, a pomaže u usklađivanju stavova koji se odnose na ovu oblast 
u dugoročnoj politici razvoja zdravstva Srbije. Iz tog razloga je uvek spremna na saradnju. 
 S poštovanjem,      

Za Komisiju za fizikalnu medicinu i rehabilitaciju i 
balneoklimatologiju Ministarstva zdravlja Srbije 
 
Prof. Dr Vladislava Vesović – Potić, predsednik 


